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Beantwoording Artikel 40 vragen aansluiting woningen op 

stroomnet 

Beste mevrouw Groep,  

 

In augustus 2024 heeft u op basis van artikel 40 van het reglement van orde vragen gesteld over de 

aansluiting van woningen in het Rijnhaven-gebied op het stroomnet. Deze vragen beantwoorden wij 

bij deze.  

1. Kan het college uitleggen waarom woningen in het Rijnhaven-gebied momenteel niet kunnen 

worden aangesloten op het stroomnet?  

Begin 2024 vroeg de ontwikkelaar van de woningen in het Rijnhaven-gebied extra vermogen aan. 

Hierdoor moest er gezocht worden naar een locatie voor een tweede transformatorhuisje. Helaas 

kostte het vinden van een geschikte locatie voor dit huisje meer tijd dan verwacht, wat leidde tot 

vertraging in de aansluiting. 

2. Welke factoren dragen bij aan de huidige knelpunten in de energie-infrastructuur binnen de 

gemeente, en specifiek in het Rijnhaven-gebied?  

De vertraging die we nu zien in het aansluiten van de woningen in het Rijnhaven-gebied zijn het 

gevolg van de aanvraag van extra vermogen later in het proces. Daardoor was een tweede 

transformatorhuisje nodig, waarvoor een locatie gezocht moest worden. Daarnaast zijn er in de hele 

gemeente uitdagingen op het gebied van energie-infrastructuur. Zo hebben we te maken met:  

• Netcongestie op het elektriciteitsnet bij de regionale netbeheerder Liander. In verschillende 

gebieden zijn de komende jaren uitbreidingswerkzaamheden nodig om de huidige congestie 

te verhelpen en de nodige transportcapaciteit te realiseren. 

• Beperkte capaciteit (mensen en materialen) om deze werkzaamheden uit te voeren. Er is 

meer werk nodig aan het uitbreiden van de energie-infrastructuur dan op dit moment 

uitgevoerd kan worden.  
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3. Welke stappen heeft het college ondernomen of is het van plan te nemen om de capaciteit 

van het stroomnet in het Rijnhaven-gebied te vergroten?  

Het vergroten van de stroomcapaciteit valt onder de verantwoordelijkheid van Liander. Het college 

ondernam echter de afgelopen jaren actie om de samenwerking met Liander te verbeteren. Zowel in 

het aanpakken van netcongestie, als in het uitvoeren van reguliere werkzaamheden aan het 

elektriciteitsnet. Hierdoor kunnen we sneller problemen oplossen en zorgen we voor een goede 

informatie en data-uitwisseling tussen de gemeente, netbeheerder en andere betrokken partijen. Dit 

helpt ons toekomstige problemen, zoals netcongestie, beter te voorkomen.  

4. Hoe verklaart het college dat het toekomstige AZC in Alphen aan den Rijn wel aangesloten 

kan worden op het stroomnet, terwijl dit voor andere nieuwbouwwoningen niet mogelijk is?  

Hoewel het aansluiten van de woningen is vertraagd, betekent dit niet dat het onmogelijk is. Deze 

nieuwbouwwoningen zullen ook worden aangesloten op het stroomnet. Het knelpunt is in dit geval 

niet transportcapaciteit, maar vertraging in het proces om een transformatorhuisje te plaatsen. Wat 

betreft het toekomstige AZC: dit kan worden aangesloten, omdat er bij het afkondigen van het 

congestiegebied Alphen-West een ‘maatschappelijke reserve’ van transportcapaciteit is 

gereserveerd. Deze transportcapaciteit was oorspronkelijk bedoeld voor woningbouwprojecten, 

maar kon bij uitzondering ook worden ingezet voor andere projecten.  

Vanaf 1 oktober 2024 zal nieuwe regelgeving van kracht gaan, namelijk het  maatschappelijk 

prioriteren van de ACM. Dit heeft als gevolg dat de gereserveerde capaciteit voor woningen niet 

meer 1-op-1 ingezet kan worden voor een maatschappelijk project, maar de capaciteit moet naar  

alle klanten  op de wachtlijst gaan. 

5. Wat zijn de prioriteiten van het college bij het toewijzen van beschikbare stroomcapaciteit, 

en hoe worden deze prioriteiten bepaald?  

Het college heeft normaal gesproken geen directe rol in de prioritering van beschikbare 

stroomcapaciteit; dit wordt geregeld door de netbeheerder volgens de geldende wet- en 

regelgeving. In enkele uitzonderlijke gevallen kon het college, met de goedkeuring van Liander, 

projecten met een maatschappelijk karakter prioriteit geven. Vanaf 1 oktober 2024 verandert dit 

door nieuwe wet- en regelgeving. De ACM bepaalde hiervoor de kaders die de netbeheerders 

moeten volgen. De mogelijkheid van de gemeente om te sturen op lokaal maatwerk wordt daardoor 

beperkt tot een indirecte rol1.   

6. Welke korte- en langetermijnoplossingen ziet het college voor het aanpakken van de 

beperkte stroomcapaciteit in de gemeente om toekomstige woningbouwprojecten te ondersteunen?   

Op de korte termijn maakt Liander gebruik van gereserveerde capaciteit om woningbouwprojecten 

die in beeld waren toen congestiegebieden werden afgekondigd, van transportcapaciteit te voorzien. 

Ondanks de huidige netcongestie is er op dit moment voldoende capaciteit om woningbouw-

 
1 Zie voor de volledige codetekst van de ACM: https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2024-12928.html - Daar wordt 

o.a. beschreven dat de gemeente via vergunningen en omgevingsplannen een indirecte invloed heeft op ontwikkelingen, 

maar niet direct de prioritering kan beïnvloeden. 

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2024-12928.html
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projecten aan te sluiten. We kijken ook naar mogelijkheden om woningen op een lager vermogen 

aan te sluiten.  

Op de langere termijn zijn er plannen voor uitbreidingen van het elektriciteitsnet, zoals de 

uitbreiding van het onderstation Alphen-West. Deze ontwikkelingen stemmen we goed af met 

Liander en betrokken partijen. Dan gaat het bijvoorbeeld over de planning, het verwerven van 

locaties, de nodige vergunningen. Daarnaast onderzoeken we ook innovaties zoals het lokaal 

koppelen van opwek, opslag en vraag naar elektriciteit.  

7. Is het college bereid om in overleg te treden met netbeheerders en andere betrokken partijen 

om tot een oplossing te komen voor de energie-infrastructuurproblemen in het Rijnhaven-gebied? 

Ja, er is voortdurend overleg tussen de gemeente en verschillende niveaus binnen Liander. Ook in dit 

specifieke geval vond afstemming plaats. De vraag om de realisatie van de nodige energie-

infrastructuur te versnellen ligt nu bij de netbeheerder.   

8. Wat is het tijdspad voor het oplossen van de huidige knelpunten in de stroomvoorziening, en 

wanneer verwacht het college dat alle woningen in het Rijnhaven-gebied volledig aangesloten 

kunnen worden? 

De planning van de aansluiting van deze woningen ligt bij de netbeheerder Liander en de 

ontwikkelaar die de aansluiting aanvroeg. Zij bepalen samen wanneer de woningen volledig 

aangesloten kunnen worden.  

9. Hoe wil het college de communicatie met betrokken bewoners en projectontwikkelaars 

verbeteren om hen op de hoogte te houden van de voortgang en mogelijke oplossingen? 

Het is de verantwoordelijkheid van de ontwikkelaar om de bewoners goed op de hoogte te houden 

van de voortgang. We begrijpen dat duidelijke communicatie richting de bewoners enorm belangrijk 

is en moedigen de ontwikkelaar ook aan om hier extra aandacht aan te besteden.   

 

10. Welke alternatieve maatregelen overweegt het college, zoals tijdelijke energieoplossingen, 

om te voorzien in de stroombehoefte van de woningen in het Rijnhaven-gebied totdat het 

stroomnet volledig kan worden aangepast?  

Zodra het transformatorhuisje en de aansluiting van de woningen gereed zijn, kunnen de woningen 

van stroom worden voorzien. Als de ontwikkelaar tijdelijke energieoplossingen wil inzetten, dan kan 

dit.  Uiteraard moet hierbij wel aan de veiligheidseisen en geldende wet- en regelgeving worden 

voldaan.  

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Alphen aan den Rijn, 

de secretaris,                                     de burgemeester, 

drs. M.H.J. van Kruijsbergen MBA        mr.drs. J.W.E. Spies 


